
Skoledistrikt Øst 
 

Indkaldelse til skolebestyrelsesmøde 
Mandag d. 12. november 2018 kl. 19-2130. Afdeling Nordstjernen 

 
Afbud fra: Kasper og Ninna. 
 

Punkt  Indhold 
1. Her og nu  Ledelse, Elever, Personale, Forældre 

Ledelsen: 

 Der er indgået nye samarbejdsaftaler med gymnasiet og 
handelsskolen vedr. talentforløb for nogle af vores 9. kl. 
elever.  

 Samarbejde med UCN og Århus Universitet (VIS) – vi er med 
i naturfagsprojekt som henvendelser sig til vores 8. kl. 

 Pæd. stilling slået op på Frydenstrand – stillingen indeholder 
halv tid i SFO og halv tid i undervisningen – der afholdes 
samtaler i uge 48, datoen sendes rundt, når den er kendt. 

 Lærerstilling slået op på Nordstjernen – stillingen indeholder 
undervisning på mellemtrin – der afholdes samtaler 28/11. 
Dorthe deltager som forældrerep. 

 Arbejdsgruppe vedr. AULA bl.a. med inddragelse af 
forældrerep. – Jan og Ena har deltaget fra Distrikt Øst. 
Arbejdsgruppen skal arbejde med anbefalinger til skole-hjem-
samarbejdet, som de enkelte skolebestyrelser kan tage 
udgangspunkt i. Der er en ledig plads i arbejdsgruppen, hvis 
der er nogen, der har lyst – Kristine går med i 
arbejdsgruppen fremadrettet 

 Der udarbejdes ny socio-økonomisk-opgørelse for hele 
kommunen. 

Elever:  

 Intet. 

Personale: 

 DLF TR’ere i alle fire distrikter skal mødes med Vibeke Post 
og Anders Brandt på mandag – overskriften på mødet er ”Ny 
start”. 

Forældre: 

 Ninna og Charlotte har været til fyraftensmøde i dansk 
handicaporganisationer vedr. inklusion. Oplæg fra rep. fra 
autismeforeningen, ADHD foreningen, samt distrikts 
skolelederen fra Distrikt Nord, som fortalte om trivselsgrupper 
– alle oplæg var meget spændende og relevante og der var 
en god debat. 



 Spørgsmål vedr. investeringsmidler (4 mio. afsat i 2019 til 
skoleområdet for hele kommunen) – er det en god idé 
allerede nu, at tænke om der er projekter vi skal byde ind 
med? 

 Hvorfor bruges Aalborg Skolefoto og ikke lokale leverandører 
– skolen/forældre har haft mange dårlige oplevelse med en 
lokale, hvorimod Aalborg Skolefoto lever op til aftalerne. 
Tages op som punkt på møde i januar. 

 
2. Økonomi Fortsættelse fra mødet i oktober. Siden har vi fået oversigten fra 

forvaltningen over beløb pr. elev i 2012-2018, som er rundsendt. 
 
Hvordan ser økonomien overordnet forventeligt ud i 2019 og 2020? 

- Forventninger til inklusionsregnskab 

- Økonomi i SFO 
- Økonomi i talentsportsklasser 
- Udgifter til lejrskole 

- Afvikling af tidligere års underskud? 
- Hvilke udgifter har vi, som ikke er lovpligtige / strengt 

nødvendige? 

Debat om, hvordan vi bedst kan anvende skolens begrænsede ”frie” 
midler. 
 
Punktet genoptaget fra sidst.  

- Forventninger til inklusionsregnskab: Drøftet på sidste møde. 

- Økonomi i SFO: Der er fundet balance i forhold til service 
niveau.  

- Økonomi i talentsportsklasser: Udgiftsneutral for distriktet – 
talentsportsklasserne har selvstændig økonomi. Der søges 
fonde for at skaffe tøj til eleverne i talentsportsklasserne samt 
skaffe ambassadører. Efter endt optagelsesprøve trækkes de 
nye elevtal, som medbringe til næste møde. Møblerne til 
talentsportsklasser er indkøbt centralt fra og er dermed ikke 
en del af skolens udgift. 

- Udgifter til lejrskole: Bestyrelsen har tidligere besluttet at der 
afholdes lejrskole fortrinsvis på 8. årgang og med 4 
overnatninger – det op til teamet på årgangen at planlægge 
selve lejrskolen. Der opkræves kostpenge – pt. 75 
kr./elev/dag – resten af udgiften til kost betales af skolen. 
Herudover er der udgifter til oplevelser/entreer samt 
overnatning. Der er med virkning fra i år indgået ny aftale for 
lærerne i forhold til afregning – tidligere blev man afregnet for 
14 timer i døgnet, det er nu ændret til 14 timer i døgnet plus 
1/3 rådighedstjeneste for de resterende 10 timer. Lejrskole er 
drøftet i MED – MEDs anbefaling er fremadrettet, at 
bibeholde lejrskolen, der kan evt. skæres ned på antallet af 
overnatninger, vælges overnatning tættere på Frederikshavn 
(kortere transporttid - f.eks. Aarhus frem for København) eller 
veksles lærertimer til pædagog-/medhjælpertimer. 



Skolebestyrelsen bakker op om MEDs anbefalinger. 
Princippet for lejrskole rettes til og drøftes på næste møde 
(AJN).  

- Afvikling af tidligere års underskud: Når regnskabet opgøres 
ved årets afslutning, sættes over- eller underskud ind på 
”bankbogen” og skal afvikles med 100.000 kr. eller der må    
bruges 100.000 kr. Vi skal således afvikle 100.000 kr. på 
gælden i år. 

- Udgifter, som ikke er lovpligtige/strengt nødvendige: Eks. 
læse-, matematik-, IT vejledere, AKT lærere er ikke 
lovbestemt, men er bl.a. med til at sikrer inklusionen. Vi 
bruger pt. sammenlagt 12 fuldtidsstillinger på vejlerede mm. 
ud af ca. 120 lærerstillinger på almenområdet 

Skolebestyrelsen vurderer, at anvendelsen af ”ikke-lovpligtige 
midler” ikke giver anledning til justeringer.  
 
 

3. Rul og aldersintegreret Fortsat debat fra mødet i september. Udsat på mødet i oktober pga. 
manglende svar fra udvalget. 
 
Genoptaget fra mødet i september. 
 
Punktet blev drøftet og genoptages på næste møde. Inden da skal 
vil have fundet brugerundersøgelserne fra sidst frem (fra alle fire 
distrikter). Vi forventer, at der skal laves en ny undersøgelse, så vi 
kan ”måle temperaturen” her og nu. 
 

4. Sygefravær og vikarer Hvordan er udviklingen mht. sygefravær blandt både medarbejdere 
og elever? Hvordan er situationen generelt mht. vikardækning, og er 
nogle klasser/fag særligt hårdt ramt? 
 
Bilag vedr. personalefravær blev omdelt på mødet.  
Der opereres med begreberne ”under 21 dages sygefravær” og 
”over 21 dages sygefravær”.  
Der er en positiv udvikling – sygefraværet er faldende.  
AJN foreslår at punktet genoptages igen i januar, da vi så har 
sammenlignelige tal for et helt år. Desuden genoptages punktet 
hvert kvartal det kommende år. 
 
Fravær på eleverne opgøres ved udgangen af november og tages 
op på møde, når tallene er kendt. 
 
 

5. Elevløft Fortsættelse fra mødet i oktober. Dorthe J. kommer med udkast til 
artikel med ros for indsatsen. 
 
Udkast til artikel var rundsendt på mail inden mødet.  
Flot udkast. 
Dorte retter til i forhold til de kommentarer, der var til udkastet og 
rundsender. 
 

6. Mobiltelefoner Debat om mobiltelefoner på skolen. 
 



Udsættes. 
 

7. Næste møde Mandag 5/12 Abildvej. 

 Elevtal til talentsportsklasser 

 Princip vedr. lejrskole (AJN) 

 Brugerundersøgelse vedr. rul 

 Elevfravær (evt. på senere møde) 

 Mobiltelefoner 

 
8.  Evt.  

9.  Print og underskrift Print senest kl. 21.25. 

 


